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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU ZDRAVOTNĚ SOCIÁLNÍ FAKULTY 
JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH ZE DNE 30. 11. 2009  

 
Přítomní členové (bez titulu): O. Doskočil, P. Zimmelová, A. Hudáčková, L. Kozlová,  
V. Pražmová, V. Šnorek, J. Vitoň, L. Hořáková, K. Joudalová, L. Martinek, P. Scholz 
 
Omluveni (bez titulu): A. Staníková, D. Prouza, K. Joudalová 
 
Hosté (bez titulu): M. Velemínský, V. Tóthová, B. Papáček, M. Šíp, L. Brůhová, V. Kahoun, 
A. Mojžíšová, H. Záškodná 
 
Program: 
1. Změna ve složení AS ZSF JU - nová členka senátu. 
2. Zpráva o přípravě rozpočtu vysokých škol v ČR na r. 2010. 
3. Návrh na akreditaci oboru Zdravotně-sociální pracovník. 
4. Návrh na reakreditaci oboru Fyzioterapie. 
5. Návrh na rozšíření akreditace oboru Zdravotní laborant o kombinovanou formu studia. 
6. Diskuze o oboru Prevence a rehabilitace sociální patologie. 
7. Různé. 
 
Přítomní členové v úvodu zasedání AS ZSF plným počtem 9 přítomných členů odsouhlasili 
změnu programu, tj. zařazení bodu „Zpráva o přípravě rozpočtu vysokých škol na r. 2010“, 
který původně nebyla do programu zahrnut. 
 
Dále členové AS ZSF souhlasili s tím, aby průběh jednání zapisoval Mgr. V. Šnorek: 
 PRO 8 
 PROTI 0 
 ZDRŽEL SE 1 
 
Ad 1) Jelikož senátorka Mgr. A. Březinová přerušila doktorské studium na ZSF, nahrazuje jí 
v AS ZSF Bc. L. Hořáková, která studuje na fakultě obor RPN. 
 
Na jednání se dostavila Dr. V. Pražmová, čímž se zvýšil počet přítomných členů na 10. 
 
Ad 2) Tajemník fakulty Ing. B. Papáček informoval přítomné o průběhu sněmu Rady VŠ, 
který se uskutečnil 19. 11. 2009. Toto jednání potvrdilo výsledek květnového sněmu. Problém 
se vztahuje k uvažované změně systému financování VŠ, která by měla přinést posílení 
kvalitativního prvku hodnocení nad kvantitativním. 17. 12. 2009 se bude konat 
reprezentativní komise náměstkyně ministryně školství. Podle vyjádření tajemníka fakulty je 
velmi riskantní za stávající ekonomické situace v ČR systém financování VŠ měnit. Zdá se, 
že zásadní fungování systému by mohlo být ohroženo. Tajemník po předchozí konzultaci 
s předsedou AS ZSF JU navrhuje zvážit formulaci stanoviska k dané věci. 
 
Senátorka P. Zimmelová žádá tajemníka fakulty o nastínění konkrétních dopadů na ZSF, 
pokud by zvažované změny financování VŠ proběhly. Ing. B. Papáček odpovídá, že 
v takovém případě by bylo nutné uplatnit postupy krizového managementu. Z další diskuse 
vyplyne, že významnou nákladovou položkou rozpočtu ZSF jsou především mzdy. 
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Předseda AS ZSF JU konstatoval, že nepovažuje za správné, aby senát jedné součásti 
univerzity zaujímal k věci samostatné stanovisko, nýbrž aby formuloval unesení, které by 
apelovalo na AS JU se touto věcí zabývat.  
 
Z  diskuze senátorů i hostů vyplynulo následující usnesení, které bylo přijato souhlasem všech 
přítomných 10 senátorů.  
 
Akademický senát Zdravotně sociální fakulty JU vyjadřuje své znepokojení s navrhovanými 
změnami struktury rozpočtu veřejných vysokých škol, jak byly prezentovány předsednictvu 
RVŠ doc. Fischerem dne 15. 10.2009. Jejich schválení by vedlo k významnému poklesu 
normativního financování veřejných vysokých škol. Další pokles prostředků povede nejen k 
významnému snížení kvality jejich vzdělávacích činností, ale ohrožuje jejich samotné 
fungování. Vyzýváme Akademický senát JU, aby se touto problematikou zabýval a vyjádřil 
k ní své stanovisko.  
 
Ad 3) Předseda AS ZSF připomíná přítomným senátorům a hostům, že AS se pouze vyjadřuje 
k záměru předložit k akreditaci studijní programy a obory, ale nemá pravomoc akreditační 
materiály schvalovat. Zasedání AS ZSF předchází jednání Vědecké rady, která materiály 
posoudí z odborného hlediska. 
 
Doc. L. Kozlová dále podrobně a přehledně prezentuje návrh na akreditaci oboru Zdravotně-
sociální pracovník. Sděluje, že byla součástí týmu, pověřeného vyřešením úkolu, jakým 
způsobem transformovat stávající obor RPB tak, aby odpovídal aktuální, zejména 
zdravotnické, legislativě. V průběhu 1,5 roku tak skupina 5-6 lidí vytvořila podklady pro 
akreditaci nového oboru, který poskytuje jak kompetence v oblasti sociální práce, tak 
nelékařského zdravotnického povolání. Upozorňuje, že spojení kompetencí bylo 
konzultováno s prof. Musilem, jenž se vyslovil k takové možnosti kladně. Přesto nelze 
vyloučit, že bude toto v akreditačním procesu překážkou. Pracovní skupina splnila úkol, který 
jí byl vedením fakulty zadán. 
 
Senátor V. Šnorek ocenil velké úsilí celé skupiny, která obor k akreditaci připravila, 
jmenovitě vedoucí úlohu doc. L. Kozlové. Současně ale upozornil na některé skutečnosti: 
Návrh odkazuje pouze k zákonu 96/2004 Sb, nikoliv k jeho novele 189/2008 Sb. Je otázkou, 
zda je obor zajištěn personálně s ohledem na nutnost, aby vyučující podílející se na 
praktickém vyučování byli zdravotnickými pracovníky. Doporučuje více rozpracovat profil 
absolventa, včetně jeho role v rámci pracovního týmu ve zdravotnickém zařízení. Vyslovuje 
pochybnost, zda je hodinová dotace klíčových předmětů dostačující jak pro oblast 
zdravotnickou, tak sociální. Klade otázku, zda je faktická „dvouoborovost“ v souladu se 
stávající legislativou i zvyklostmi v oblasti pregraduálního vzdělávání. Za nešťastné považuje 
příliš obecné vymezení předmětů bakalářské zkoušky. 
 
Předseda AS ZSF O. Doskočil se dotazuje, zda je skutečně transformace stávajících oborů 
RPB a RPN nezbytná. Na to reaguje děkan fakulty Prof. M. Velemínský sdělením, že 
podobnou výtku vznáší též oponentka, resp. oponent transformace oboru. Bohužel ale MZČR 
nezařadilo rehabilitační péči mezi zdravotnické obory, tak je vytvoření studijního oboru 
Zdravotně-sociální pracovník potřebné.  
 
Proděkanka A. Mojžíšová sděluje, že praxe bude zajištěna vyučujícími s registrací MZČR, a 
že instituce, kde bude praktická výuka probíhat, mají statut zdravotnických zařízení. 
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Doc. L. Kozlová zdůrazňuje, že absolventi oboru Zdravotně-sociální pracovník jen obtížně 
naleznou pracovní uplatnění ve zdravotnických zařízeních. Východiskem je tedy právě 
poskytnutí kompetencí v sociální oblasti. 
 
Senátorka P. Zimmelová upozorňuje, že dosud získávali absolventi oboru RPB odbornou 
způsobilost k výkonu zdravotnického povolání absolvováním kvalifikačního kurzu, jenž 
nevyžadoval rozsáhlou praxi. Nebudou tedy studenti upřednostňovat spíše tuto cestu před 
studem nového oboru? Děkan fakulty reaguje vyjádřením, že právě proto je nutné stávající 
obory RPB a RPN změnit. 
 
Proděkanka V. Tóthová připomíná, že na obor Zdravotně-sociální zdravotník nebude 
navazovat žádné navazující magisterské studium.  
 
Z diskuse o daném bodu vyplynula dvě stanoviska, která podstoupí AS ZSF prostřednictvím 
děkana fakulty Vědecké radě ZSF: 
Akademický senát ZSF doporučuje Vědecké radě ZSF zabývat se v souvislosti 
s předloženým oborem jeho místem ve filozofii a koncepci fakulty včetně návaznosti na 
další stupně studia a vztahem k existujícím bakalářským oborům. 

Akademický senát ZSF doporučuje Vědecké radě ZSF posoudit, zda předkládaný obor 
naplňuje současné legislativní požadavky s ohledem na jeho faktickou „dvouoborovost“, 
zejména ve vztahu k zajištění praktického vyučování. 

 
Pro přijetí navržených usnesení hlasovalo 9 senátorů, proti nehlasoval žádný, jeden se zdržel 
hlasování. 
 
Závěrem jednání o tomto bodu na základě podnětu senátora V. Šnorka a senátorky L. Kozlové 
předseda AS ZSF navrhuje stanovisko, se kterým se AS ZSF následně jednomyslně v počtu 
10 souhlasných hlasů ztotožňuje: 
AS ZSF vyzývá všechny předkladatele akreditačních materiálů, aby rozsah a obsah oborů, 
tj. zařazení jednotlivých předmětů, jejich hodinová dotace a personální zajištění byly 
konzultovány s příslušnými katedrami. 
 
Po přestávce odchází senátor J. Vitoň, počet přítomných senátorů se tak snižuje na 9. 
 
Ad 4) AS ZSF byl seznámen s návrhem reakreditace oboru Fyzioterapie. Přítomní se měli 
možnost dozvědět, jaký je profil absolventa bakalářského oboru, jaké jsou možnosti uplatnění 
na trhu práce, jaké je propojení na navazující magisterské obory nebo skutečnost, že kvalitu 
studia zvyšuje spolupráce s dalšími univerzitami. Oproti původnímu oboru dochází ke 
změnám některých předmětů, zavedení nových – to vše na základě konzultací se studenty a 
pracovníky pracovišť, kde vykonávají studenti praxi. SZZ zahrnuje praktickou i ústní část. 
V přijímacím řízení byly talentové zkoušky nahrazeny testem zjišťujícím orientaci a znalosti 
oboru. Představena byla praktická výuka, kdy zázemí poskytuje hlavně Nemocnice Č. 
Budějovice, ale i další pracoviště. O kombinovaném studiu se zatím neuvažuje. 
 
AS ZSF nemá k předkládanému materiálu žádné připomínky. 
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PRO 9 
 PROTI 0 
 ZDRŽEL SE 0 
 
Ad 5) Dále AS ZSF projednal návrh na rozšíření akreditace oboru Zdravotní laborant o 
kombinovanou formu studia. Doc. M. Šíp prezentoval úmysl rozšířit studium o 
kombinovanou formu, přičemž podmínky studia by zůstaly stejné, včetně např. povinnosti 
absolvovat 1 tis. hodin praxe. Praktická část výuky je zajištěna ve zdravotnických 
zařízeních. Předpokládá se, že by kombinovanou formu studia využívali téměř výhradně 
lidé, kteří již v oboru působí, a potřebují si doplnit vysokoškolské vzdělání. 
 
Předseda AS ZSF O. Doskočil vznáší dotaz směrem k přítomným zástupcům vedení ZSF, 
jakým způsobem je posuzováno, které obory budou a které nebudou mít kombinovanou 
formu studia. Děkan fakulty odpovídá, že rozhodující jsou požadavky pracovišť z praxe.  
 
AS ZSF nemá k předkládanému materiálu žádné připomínky. 
 

PRO 9 
 PROTI 0 
 ZDRŽEL SE 0 
 
 
Ad 6) Vedoucí Katedry sociální práce a politiky doc. L. Kozlová zdůvodňuje svou žádost 
zařadit na program jednání AS ZSF bod Diskuze o oboru Prevence a rehabilitace sociální 
patologie. Měla by vést pracovní tým, který připraví podklady pro reakreditaci oboru. Žádá po 
vedení fakulty upřesnění zadání vzhledem k možnosti, že může dojít ke změně způsobu řešení 
výuky sociální práce na ZSF s ohledem na současnou situaci týkající se oboru Zdravotně-
sociální pracovník. 
 
Garantka oboru doc. H. Záškodná poté zdůvodňuje potřebnost samostatného oboru 
zaměřeného především na oblast užívání drog. Počet uživatelů drog v ČR dramaticky narůstá, 
což se měli senátoři a hosté příležitost dozvědět z prezentovaných přehledů Národního 
monitorovacího střediska. Doc. H. Záškodná dále upozorňuje na široké kompetence, které 
studium poskytuje, mj. i v oblasti dalších forem sociální patologie. Všichni absolventi našli 
uplatnění na trhu práce. 
 
Doc. L. Kozlová zdůrazňuje, že výstupem oboru je sociální pracovník, nikoliv zdravotnický 
pracovník. Obor splňuje kritéria, nároky kladené na sociálního pracovníka. Obor Prevence a 
rehabilitace analogicky pokrývá specifický úsek sociální práce, jako obor Sociální práce ve 
veřejné sféře pokrývá jiný. 
 
Místopředsedkyně AS ZSF, Petra Zimmelová položila otázku, zda by nebylo vhodnější řešit 
výuku sociální práce na fakultu modulově, tj. jeden obor a dva, nebo tři moduly. Děkan 
fakulty odpověděl, že toto řešení bude zvoleno v závislosti na vyřešení situace s návrhem 
akreditace oboru Zdravotně-sociální pracovník. Současně informoval, že stále trvá jeho žádost 
směrem k doc. L. Kozlové, aby připravila reakreditaci oboru Prevence a rehabilitace sociální 
patologie. 
 
Po diskusi AS ZSF přijal následující usnesení: 
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AS ZSF souhlasí s podáním reakreditace oboru tohoto typu. 
 

PRO 6 
 PROTI 2 
 ZDRŽEL SE 1 
 
Ad 7) Různé: 
Senátoři A. Hudáčková a P. Scholz vznáší dotaz na předsedu AS ZSF, z jakého důvodu 
vystupoval při jednání s MZČR jako předseda AS ZSF, resp. proč nebyli členové AS ZSF 
předem informování, že takové jednání proběhne. Předseda AS ZSF O. Doskočil konstatoval, 
že kontaktoval MZČR prostřednictvím e-mailové adresy určené pro dotazy veřejnosti s tím, 
že se snažil zjistit relevantní informace, aby mohl jako předseda senátu konstruktivně 
reagovat na podnět vzešlý ze strany studentů. Vyjádřil podivení nad tím, že jeho krok 
vzbuzuje v demokratické společnosti, kde je zajištěn svobodný přístup k informacím, takovou 
nevoli. Rovněž zdůraznil, že nejednal jménem AS ZSF v tom smyslu, že by prezentoval 
vlastní názory jako stanoviska senátu, ale pouze se z titulu své funkce dotazoval, a to ve věci, 
která ze zákona do kompetence senátu spadá. O. Doskočil se domnívá, že je jeho právem, aby 
se z titulu předsedy senátu dotazoval na patřičných místech, aniž by o těchto jednotlivých 
dotazech senátory informoval  či si vyžadoval jejich stanovisko.  
 
Místopředsedkyně AS ZS F, Petra Zimmelová následně zdůraznila, s tím, že si přeje, aby toto 
bylo výslovně uvedeno v zápisu, že bude jako místopředsedkyně AS ZSF požadovat veřejné 
informace na místech a institucích, která uzná za vhodné, bez potřeby o těchto dotazech 
informovat senátory.  
  
Zástupci studentské komory AS ZSF upozornili na vysoké teploty v počítačových učebnách, 
kdy dochází k uvolňování a hromadění škodlivých látek v prostoru. Děkan fakulty přislíbil 
řešení problému. 
 
Místopředsedkyně AS ZSF, Petra Zimmelová uvedla, že její datová média byla opakovaně 
počítači fakulty zavirována. Senátor P. Scholz navázal otázkou, kdo nese právní odpovědnost 
za důsledky působení počítačových virů. Děkan fakulty rovněž přislíbil řešení problému. 
 
 

Zapsal: Václav Šnorek 
Kontroloval: Ondrej Doskocil 

 

V Českých Budějovicích, dne 30. 11. 2009 


